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Datum jednání:  22. 2. 20223 

Místo jednání:  Sport Bar Sokolovna 
 

PREZENČNÍ LISTINA  

Jméno a příjmení  Přítomnost 

Členové komise:   

Stanislav Vaník Předseda KKCR ANO 

Jana Augustová Členka KKCR / Nepomucké kuchařinky ANO 

Mgr. Milan Demela Člen KKCR / Fotoklub ANO 

Ing. Pavel Jiran Člen KKCR / Matice SJN ANO 

Ladislav Kincl Člen KKCR / Nepal NE 

PhDr. Pavel Kroupa Člen KKCR / Museum veteránů ANO 

Mgr. Miloslav Kubík Člen KKCR / Sokolovna ANO 

Helena Sedláčková Členka KKCR / KČT ANO 

Ing. Radovan Sochor Člen KKCR / Hotel U Zeleného stromu NE 

Hosté:   

Vladimír Vokurka starosta města ANO do 18:55 

Pavel Motejzík, DiS. místostarosta ANO 

Karel Baroch zastupitel, předseda KV ANO od 18:30 

Michaela Zajícová zastupitelka ANO 

Komise je usnášení schopná, je přítomná nadpoloviční většina členů (7 z 9).  

 
Předseda KKCR Stanislav Vaník zahájil jednání komise v 18:05 hod. 
 
 

1. Zahájení, kontrola plnění usnesení 
Nově ustanovený předseda Komise kultury a cestovního ruchu v úvodu pozdravil a přivítal 
všechny přítomné na prvním jednání komise v tomto volebním období. Krátce pohovořil o 
okolnostech jmenování nové komise a svém pověření funkcí předsedy. Následně seznámil 
přítomné s návrhem programu jednání (dle rozeslané pozvánky).  
 
Návrh programu jednání: 
1) Zahájení 
2) Plán činnosti komise v roce 2023 
3) Kulturní akce v roce 2023 
4) Vyhláška města Nepomuk o nočním klidu 
5) Různé 
 
Na návrh pana starosty byly vyměněny body 3 a 4. Žádné další pozměňující návrhy k 
programu nezazněly. 
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Schválený program jednání: 
1) Zahájení 
2) Plán činnosti komise v roce 2023 
3) Obecně závazná vyhláška města Nepomuk o nočním klidu 
4) Kulturní akce v roce 2023 
5) Různé 

schváleno (7-0-0) 

 
 

2. Plán činnosti komise v roce 2023 
S. Vaník otevřel otázku dalších schůzí komise v tomto roce. Komise bude muset projednat 
žádosti o dotace z programu č.2 Podpora kulturních akcí a nominovat členy do hodnotící 
komise k programu č. 4 Podpora NNO.  Je třeba proto zvolit termín dostatečně dlouho po 
uzávěrce podávání žádostí a zároveň včas před zasedáním zastupitelstva (ZMN). P. Motejzík 
doplnil, že ZMN bude 4.5.2023.  Proběhla diskuze, který den zvolit. Většina členů komise se 
posléze shodla na termínu příští schůze 30.3.2023. V. Vokurka zmínil, že dotační programy a 
obecně podpora spolků by zasloužily revizi, bylo by vhodné o jejich podobě otevřít diskuzi v 
komisích. Uvedl kauzu pohárů – na spoustu turnajů, závodů a soutěží, které se konají 
v Nepomuku, poskytuje město zdarma poháry pro vítěze. Vloni ovšem celková částka za 
poháry činila již 150 tis. Kč. Proběhla diskuze o podpoře jednotlivých akcí touto formou. 
P.Jiran potvrdil, že tato praxe je letitá, od dob starosty Michka. P. Kroupa a H. Sedláčková 
uvedli, že otázka pohárů patří spíše do sféry sportovní komise, spolky působící v oblasti 
kultury tuto formu podpory nevyužívají. V závěru se všichni shodli, že diskuze o dotačních 
programech by měla být jedním z bodů některého z příštích jednání kulturní komise 
(i ostatních komisí a pak rady a zastupitelstva). Další jednání komise bude svoláno někdy v 
květnu a pak další zhruba každé dva měsíce (mimo prázdnin). 
 
 

3. Obecně závazná vyhláška města Nepomuk o nočním klidu 
 
 P. Motejzík uvedl, že by bylo vhodné aktualizovat OZV o nočním klidu, je stará čtyři roky, 
jsou v ní akce, které se nekonají a především žádá Klaus Timber a.s. o výjimku pro oslavy 25. 
výročí firmy. Také je možné, že stávající podoba vyhlášky nebude vyhovovat požadavkům 
Odboru kontroly MV ČR. Předložil pracovní návrh novely vyhlášky. V ní byly jednotlivé akce 
vymezeny zcela konkrétně datumy. S.Vaník reagoval, že stávající vyhláška je prakticky 
shodná se vzorem z metodiky MV ČR. P. Kroupa doplnil, že pokud budou akce vymezeny 
přesnými daty, bude jí nutné každoročně přijímat znovu.  Dále se přítomní podivili, že 
některé tradiční akce nejsou v předloženém návrhu vyhlášky obsaženy. Proběhla široká 
diskuze k jednotlivým akcím a smyslu výjimek z nočního klidu při jejich konání. Hovořilo se i o 
stížnostech na hluk u akcí pořádaných Nepal, z.s. S. Vaník uvedl, že nešlo o Nefestík, ani o 
jiné akce, kdy byla výjimka, ale že došlo k rušení nočního klidu ve zcela jiných termínech, při 
běžném provozu Kavárny. Šlo o pochybení některých jednotlivců (členů z.s. Nepal). Spolek z 
toho vyvodil závěry a přijal opatření, aby se to neopakovalo. Dále uvedl, že Nefestík je po 
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umělecké stránce zcela mimořádná akce, vymykající se běžnému kulturnímu dění ve městě, 
o čemž svědčí i podpora ze strany Ministerstva kultury ČR.   
18:30 přišel K. Baroch 

H. Sedláčková uvedla, že Podzim pod Zelenou Horou výjimku asi nepotřebuje. Hovořilo se 
též o vyhlášce omezující ohňostroje a pravomoci městské rady udělovat výjimky, což dle MV 
ČR právě nelze. Také nelze plošně stanovit výjimku např. pro víkendy o prázdninách (např. do 
00:00 h).  M.Demela navrhl, zda by neměla být ve vyhlášce uvedena akce „Nepomucké 
hudební léto“ pod níž by byly zahrnuty např. některé koncerty na Malé letní scéně, které by 
tak nemusely končit už ve 22:00. V. Vokurka nastínil úvahu o možnosti vybudování 
amfiteátru V Korýtkách. 
 
USNESENÍ: 

Komise kultury a cestovního ruchu doporučuje zahrnutí těchto kulturních akcí do seznamu 
výjimek z nočního klidu: 
a) Nefestík 
b) Nepomucké hudební léto 
c) Vinobraní. 
Komise nedoporučuje, v souladu s metodikou MV ČR, uvádět ve vyhlášce zcela konkrétní 
daty kulturních akcí, ale specifikovat dobu jejich konání jiným vhodným způsobem.  
Schváleno (7-0-0) 
 
 

4. Kulturní akce v roce 2023 
 
P.Motejzík  začal hovořit o Pietním aktu. V letošním roce bude v únoru, již tento víkend. 
Příští rok bude 80. výročí sestřelení Liberatoru. Zvažuje se přesunout vzpomínkovou akci až 
na květen, kdy by byla součástí oslav osvobození (plzeňských Slavností svobody). Umožnilo 
by to bohatší program (např. přelet Gripenů atp.). Dále se hovořilo o akci Otvíráme 
Nepomuk! (22.4.). Budou opět přístupné některé běžně nepřístupné objekty (např. dům U 
Lípy). P.Kroupa zmínil též komentované vycházky a hovořil o programu na Zelenohorské 
poště. A.Augustová prohlásila, že se zapojí opět i Nepomucké kuchařinky. 
18:55 odešel V. Vokurka 

P.Motejzík  pokračoval Nepomuckou poutí (13.-14.5.). V rámci kulturního programu se 
uvažuje o cimbálové muzice na MLS a samozřejmě jarmarku s pouličními vystoupeními na 
Přesanickém náměstí. Proběhla diskuze o této části pouťového programu, v níž zaznělo, že 
by bylo žádoucí, aby zde byl opravdu pestrý a bohatý celovíkendový program (několik kapel, 
šermíři, had, flašinet … a hlavně ruční kolotoč). Vloni zde sice byla spousta kvalitního 
občerstvení i možnost posezení, ale mimo šermířů téměř nic. S. Vaník doplnil, že Nepal, z.s. 
chystá také drobný doprovodný program, spíše jako afterparty po Unibricku (DJ). Dále se 
hovořilo o Malé letní scéně. KIC už domluvil několik akcí (2 divadla, Michal Tučný Revival …), 
P. Motejzík vyzval členy komise, aby se vyjádřili, pokud mají nějaké tipy. P. Kroupa doporučil 
dbát na kvalitu a stylovou rozmanitost. Navrhl také možnost stálého letního kina (filmového 
klubu) na MLS přes projektor Nepal, z.s. M.Demela otevřel téma Plesu města Nepomuk a 
jeho obnovení. P.Motejzík vyjádřil pochybnosti o návštěvnosti této akce. Na poslední 
městský ples se prodalo asi jen 20 vstupenek (spousta jich ale byla rozdána). P.Kroupa 
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vyzdvihl hudební a programovou kvalitu městských plesů z let 2015-18 oproti většině 
místních plesů. Padl návrh na posunutí termínu plesu na leden 2024, aby zahajoval plesovou 
sezónu. Diskutovalo se o vhodnosti termínu a případných kolizích s připravovanými akcemi 
(koncert D. Hůlky). 
S. Vaník se vrátil k Nefestíku (16.-18.6.), nastínil letošní program této, dle něj, výjimečné 
akce. Dále hovořil o přípravě Nepomuckých pivních slavností (15.7.), zmínil, že za posledních 
několik let rapidně vzrostly náklady (honoráře kapel atd.) a přestože se snaží jako dramaturg 
této akce program redukovat, není zřejmě možné jej se stávajícím rozpočtem zajistit 
v dostatečné kvalitě. Podíl města na této akci bude řešen na některé nadcházející městské 
radě. P. Kroupa krátce pohovořil o Vinobraní (16.9.), i zde jsou limitující finanční možnosti, 
přesto je snaha, aby tato akce byla hlavní kulturní událostí měsíce září a jakýmsi uzavřením 
letní sezóny.  M. Kubík stručně zmínil kulturní program na Sokolovně. Na nejbližší měsíce 
připravují Extra Band Revival (3.4.), dále se uvidí. Venkovní akce dělat nechtějí. Popularitu si 
získaly páteční kvízy. P. Motejzík ještě hovořil o sálu v KD Dvorec, který si zřejmě bude muset 
vzít do správy KIC, protože o něj nemá žádný nájemce zájem. Mohly by se zde pořádat 
městské akce nebo tu být např. stálé kino. Problém je, že na to není aktuálně vyhrazený 
žádný objem prostředků v městském rozpočtu. 
 
 

5. Různé 
 
M. Demela hovořil o iniciativě Fotoklubu Nepomuk – výměně a sjednocení fotografické 
výzdoby na chodbách hlavní budovy radnice. Doposud je tu jakýsi pelmel. Zvažuje se např. 
instalace zvětšených historických snímků z publikace B. Šotoly v kontrapunktu se současnými 
snímky týchž míst (viz proběhlá výstava Fotoklubu).  
P. Kroupa citoval článek z aktuálních Nepomuckých novin, který přináší přehled návštěvnosti 
Infocentra v letech 2015-2022. Upozornil na to, že zatímco v letech 2015-18 byl každoroční 
vzrůstající trend, v roce 2019 došlo k výraznému propadu, umocněném dále covidem a ani 
návštěvnost 2022 nedosáhla hodnot let 2016-18. Položil otázku, zda to nemůže být snížením 
rozpočtu na propagaci města a aktivit KIC v oblasti v cestovním ruchu v letech 2018-22. M. 
Kubík řekl, zda to nemůže být způsobeno menším využíváním IC kvůli digitalizaci. P. Motejzík 
dodal, že je otázkou, jaký byl vývoj návštěvnosti např. v místních muzejích. P. Kroupa uvedl, 
že např. Museum veteránů mělo nejvyšší návštěvnost právě v letech 2017-18. Přítomní se 
shodli, že by bylo dobré porovnat návštěvnost místních muzeí a dalších turistických destinací 
v průběhu poslední dekády. 
M. Kubík otevřel téma aplikace Nepomuk pro mobilní zařízení a diskutoval o jejích 
nedostatcích a návrzích na zlepšení s P. Motejzíkem. 

 
6. Závěr 
Předseda KKCR S.Vaník poděkoval všem za účast a ukončil jednání ve 20:00 hod. 
Příští jednání komise se dle schváleného harmonogramu uskuteční ve čtvrtek 30.3.2023 

 
 
 
Zapsal: Pavel Kroupa 


